

## USED12 - Module de Santé Planétaire

### Présentation

#### Objectifs pédagogiques

*To introduce students to this new discipline "Planetary Health" as we enter the geological epoch of the Anthropocene where the single largest driver of global changes is human activities.*

Présenter aux étudiants cette nouvelle discipline «Santé Planétaire» alors que nous entrons dans l'époque géologique de l'Anthropocène où le principal moteur des changements globaux est les activités humaines.

*Equipping students with a planetary health lens to enable understanding and appreciation of the linkages and cause-effect relationships between environmental change and human health.*

Équiper les élèves d'une vision de santé planétaire pour leur permettre de comprendre et d'apprécier les liens et les relations de cause à effet entre le changement environnemental et la santé humaine.

*Teach students about systems-thinking and knowledge integration to better equip them to collaborate across disciplines and develop sustainable solutions for planetary health challenges.*

Enseigner aux élèves la pensée systémique et l'intégration des connaissances afin de mieux les outiller pour collaborer entre disciplines et développer des solutions durables pour les défis de la santé planétaire.

*Equipping students with planetary health core values that they can incorporate into their daily lives and professions.*

Équiper les étudiants des valeurs fondamentales de la santé planétaire qu'ils peuvent intégrer dans leur vie quotidienne et professionnelle.

### Programme

#### Contenu

1. **Planetary Health: Our New Compass for Our Post-COVID Future:** Renzo Guinto
2. **Climate change and health (HSE133):** Kévin Jean
3. **Climate change and nutrition (HSE133):** Kévin Jean
4. **Climate change and inequalities/inequities:** Kévin Jean
5. **Fast fashion/ Mental Health and Planetary Health:** Pearl Anne Ante-Testard

Mis à jour le 04-03-2024



**Code : USED12**

Unité spécifique de type cours

0 crédits

**Responsabilité nationale :**

DNF - Direction Nationale des Formations / Kevin JEAN